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Deut 18,15-20; 1 Kor 7,32-35; Mc 1,21-28 (uitdrijving van de onreine geest) 
 

Wees jezelf 
 
Als u goed geluisterd hebt naar de Evangelielezing die ik zojuist mocht voordragen, dan zult 
u mij zeggen, over die bezetene: “Ja, maar zo iets bestaat hier bij ons toch niet?” En inderdaad, 
hier in deze kerk staat niemand te schreeuwen en te krijsen, zoals die man in de synagoge, die 
door de Duivel is bezeten. En stel, dat dat hier, in deze kerk tóch zou gebeuren, dan zou de 
koster of de suisse de man vriendelijk doch dringend vragen het gebouw te verlaten, en hem 
naar de uitgang begeleiden.  
 Jezus niet. Jezus stuurt de man niet de synagoge uit, maar laat hem bij zich komen. 
Probleemgevallen worden bij Jezus niet terzijde geschoven, maar aangepakt en opgelost. En 
onmiddellijk. 
 
Het geval vandaag, in de synagoge, is natuurlijk een extreem geval. Het is de Satan zelf, de 
Duivel, die aan het werk is, die iemand totaal in bezit heeft genomen. Bezeten door de Satan 
ben je, als de Kwade geest, de Duivel, bezit van je heeft genomen. Je bent niet meer jezelf, je 
bent niet meer heer en meester van jezelf. Je wordt in de greep gehouden door negatieve 
krachten. En die negatieve krachten kunnen zo heftig zijn dat ze jouw persoonlijkheid als mens 
in beslag kunnen nemen. Je bent dan bezet door de Satan, bezeten. 
 
En dat zult u mij weer zeggen: “Ja, maar zo erg is het bij ons toch niet? Dat hebben wij toch 
niet, mensen die totaal door de Duivel bezeten zijn?” Althans? Maar ik moet u toegeven dat ik 
niet vaak naar de televisie kijk. 
 
Het geval van vandaag, die bezetene in de synagoge, is natuurlijk een extreem geval. Maar 
moeten óók wij ons niet afvragen, in hoeverre ook wij soms niet in beslag genomen worden 
door zaken die niet rein, niet zuiver, niet helder zijn. In die bezetene uit het evangelie van 
vandaag mogen ook wij ons misschien een beetje herkennen. Want hoeveel dingen houden 
óns niet in hun greep? Hoezeer wordt ons innerlijk niet overbelast door het geschreeuw van 
de wereldgeesten om ons heen? Door het entertainment van de consumptiemaatschappij, het 
vluchtige van de televisiecultuur, allemaal zaken die ons afleiden, die bezit van ons nemen, 
die ons de mond snoeren, maar wél namens ons spreken.  
 
Hoeveel mensen worden niet volledig in beslag genomen, volledig bezet, soms zelfs bezeten, 
door een drukke baan, door allerlei bezigheden, door allerlei verplichtingen? Sommige 
mensen zijn verslaafd aan hun werk. Ze klagen als eersten over hun drukke banen, en hun 
tijdgebrek. Ze weten best dat ze eigenlijk niet vrij zijn, dat ze geleefd worden. Ben je dan nog 
vrij? Ben je dan niet volledig in beslag genomen? Ben je dan ook niet een beetje een bezetene?  
 
En dan heb je de addicties, dingen die je in de greep houden, die je niet meer vrij laten, waar 
je niet zonder kunt. De smartphone. U hebt de cijfers wel eens gehoord. Het begint al vroeg. 
Kinderen onder de 6 jaar besteden volgens hun ouders gemiddeld een uur en drie kwartier 
per dag aan hun mobieltje. Scholieren zitten gemiddeld vijf uur (!) per dag op hun smartphone. 
Gemiddeld. Ruim de helft van de kinderen tussen de 9 en 13 jaar vindt zichzelf 
“telefoonverslaafd”. Nieuw woord. Staat nog niet in het Woordenboek. 
 
Om over andere addicties nog maar niet te praten… Zoals roken. Verstokte rokers weten heel 
goed dat roken slecht is voor de gezondheid. Het staat ook op de pakjes. En het stinkt en het 
is duur. En toch laten mensen zich door die verslaving in de greep houden. Ze kunnen niet 



meer zonder. Ja, dan ben je in de greep van iets dat niet goed is, maar dat jou in greep heeft. 
 
Het zijn allemaal dingen die bezit van je hebben genomen. Je zit vast aan slechte gewoontes. 
Je bent dan ook niet meer vrij. Dan is er iets dat jij niet wil, maar dat toch beslag op je heeft 
gelegd. 
 
Jezus wil mensen bevrijden van wat ze in de greep houdt. Jezus wil mensen gezond maken. 
Zoals Jezus vandaag van de bezetene weer een vrij man maakt, een gezond mens. Dat geldt 
ook voor ons. Laat je niet leiden door dingen om je heen, die beslag op je leggen. Bepaal zelf 
wat je wel en niet wil doen. Wees jezelf. 
 

Diaken Régis 
 
 


